
Protokół Nr 10/06 
z posiedzenia Komisji Edukacji, Kultury i Spraw Społecznych Rady Miejskiej 

w dniu 13 lipca 2006 roku 
 

Obecni wg załączonej listy. 
Miejsce posiedzenia: Biuro Rady Miejskiej 
 
Tematyka posiedzenia: 
1. Otwarcie posiedzenia. 
2. Stan przygotowania do obchodów Dni Białogardu. 

- przedstawia: Arkadiusz Jaskulski, Wydz. Edukacji, Kultury, Promocji i Sportu. 
3. Wypoczynek letni dzieci i młodzieży – kolonie. 

- przedstawia: Adrianna Gołoś, Wydz. Edukacji, Kultury, Promocji i Sportu. 
4. Sprawy różne. 
5. Zamknięcie posiedzenia. 
 
 
Ad 1 

Posiedzenie o godz.1700  „otworzył”  przewodniczący Komisji, Janusz Turnik. Komisja 
przyjęła protokół z poprzedniego posiedzenia. 

Przewodniczący Komisji poddał pod głosowanie przedstawiony porządek, który 
przegłosowano: za-7 (jednogłośnie). 
 
 
Ad 2 

Stan przygotowania do obchodów Dni Białogardu przedstawił: Arkadiusz Jaskulski, Wydz. 
Edukacji, Kultury, Promocji i Sportu (program imprezy w załączeniu). 
A.Jaskulski – stwierdził, że na trzy tygodnie przed rozpoczęciem obchodów “Dni Białogardu” 

wszystko jest dopięte. Powstały szczegóły dotyczące warunków dla wykonawców. 
 
Glos w dyskusji zabrali: 
J. Turnik – wyjaśnił, że rozmawiał z Naczelnikiem Wydziału EKPiS i prosił o dostarczenie 

programu i umów – z kim i na jakie kwoty zostały zawarte. 
A. Jaskulski – odpowiedział, że jeśli chodzi o kwoty wydatkowane na zespoły to związane z 

nimi umowy wymuszają, aby nie podawać do wiadomości. Ogólnie w 2006 r. na organizację 
“Dni Białogardu” zostanie przeznaczona kwota 104 tys. zł, z czego 60 tys. zł z budżetu 
Miasta, 20 tys. zł – środki unijne oraz środki z PEFRONU i od sportowców.  

J. Turnik – poprosił o przygotowanie materiałów dla Komisji oraz zaproponował omówienie 
kolejnego punktu, do czego przychylili się członkowie Komisji.  

 
Ad 3  

Wypoczynek letni dzieci i młodzieży – kolonie przedstawiła: Adrianna Gołoś, Wydz. 
Edukacji, Kultury, Promocji i Sportu. A. Gołoś – wyjaśniła niejasności zgłoszone na 
poprzednim posiedzeniu, dotyczące oferty TKKF . Wykaz złożonych ofert stanowi załącznik do 
protokołu. 
 
Głos w dyskusji zabrali: 
H. Lipiński – poinformował, że była złożona oferta w ramach konkursu ofert na kwotę 45 zł. 

Ostatnio zgłosił uwagę ale to była pomyłka, bo nie było zapytania, jak to przedstawił Radny 
oraz kwota zgłoszona była większa jak myślał, za co przeprosił. 
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Z-ca Burmistrza – stwierdził, że to co mówi jest prawdą i należy mówić sprawdzone 
informacje. 

Komisja przyjęła wyjaśnienia dotyczące zgłoszonych ofert na kolonie, nie wnosząc uwag. 
 
Ad 2 c.d. 
A. Jaskulski – zapoznał Komisję z załączonym programem “ Dni Białogardu”. Poinformował, 
że udało się pozyskać taniej zespoły, m. in. “ Ich troje” zagrają za 1/3 kwoty, gdyż wystąpią 
w ramach trasy Polkomtel.       

J. Turnik – pytał o miejsca prowadzonych imprez.  
A.Jaskulski – odpowiedział, że główne imprezy w dniach 4-6.08.2006 r. odbędą się na placu 

przy ulicy Wyspiańskiego a imprezy im towarzyszące, jak w załączonym materiale. 
K. Sosnowski – pytał co ze skargami mieszkańców? Radny był na otwarciu lata w 

Kołobrzegu, gdzie występowała Patrycja Markowska, która bardzo głośno śpiewa a jest 
także w naszym programie. Stadion byłby lepszym, bardziej oddalonym miejscem niż plac na 
osiedlu Wyspiańskiego. 

A. Jaskulski – odpowiedział, że jedna impreza nie będzie powodowała kontrowersji, 
zwłaszcza, że to impreza Miasta. Jeśli chodzi o stadion to imprezy kończyły się ok. 23.00, a 
stadion nie spełnia wymogów, gdyż może pomieścić jedynie ok. 350 osób. 

K. Sosnowski – stwierdził, że to nieprawda, gdyż na stadionie (na murawie) odbywały się 
obchody 700-lecia Białogardu i było 7-8 tys. osób. Występowały także znane zespoły, 
kabaret “ Koń Polski”. 

L. Wojcinowicz – pytał jacy i ile dopłacają sponsorzy? 
A. Jaskulski – wyjaśnił, że na tą imprezę dysponuje następującymi środkami : 60 tys. zł z 

budżetu Miasta, 20 tys. zł z projektu unijnego “ Pomerania”, 10 tys. 800 zł z projektu 
PEFRON, ok. 15 tys. zł od sponsorów (Browar “Tyskie”). Nie ma środków od lokalnych 
sponsorów.  

D. Dudkiewicz – stwierdził, że dla pozyskania sponsorów jest potrzebna odpowiednia forma – 
trzeba ich wyselekcjonować i dotrzeć do nich osobiście. Przykładem jest Politechnika 
Koszalińska, od której uzyskał 3 tys. zł sponsoringu. 

A. Jaskulski – odpowiedział, że to była sugestia radnych, rozmawiano w tej sprawie ale z roku 
na rok jest gorzej. 

J. Turnik – pytał jakie są możliwości wystawienia się przedsiębiorców? 
A. Jaskulski – odpowiedział, że z tym wiążą się duże koszty dotyczące zapewnienia obsługi 

technicznej, oświetlenia itp. a środki na organizację “Dni Białogardu” są okrojone. 
J. Turnik – stwierdził, że środki nie są okrojone, bo w 2005 r. było 56 tys. zł a w 2006 r. jest 

60 tys. zł. 
A. Jaskulski – poinformował, że jest cennik opłat a zastanawiamy się czy drobny baner będzie 

można umieścić nieodpłatnie. Liczymy na wsparcie firm otwierających stoiska handlowe. 
Od kilku miesięcy jest informacja na stronie “Sami Swoi” - 6 swotów, są gotowe plakaty, TV 
Kablowa przygotowała emisję, nagłaśnia Radio Północ, włączy się Radio Koszalin, są 
rozdawane ulotki, będą wieszane bandery, e-maile do firm, włączą się gazety – Kurier 
Szczeciński, Głos Koszaliński, Głos Pomorza. 

D. Dudkiewicz – nadmienił, że na jednej z Sesji był temat dotyczący lokalnych 
przedsiębiorców. Urząd Miasta jest po to, aby służyć mieszkańcom oraz  firmom i powinien 
wspierać działania, które przyczyniają się do reklamy firmy. Proponował, aby pozwolić 
firmom na zapromowanie się poprzez wystawienie swoich produktów do degustacji np. 
piekarnie, napoje. Radny stwierdził, że  ostatni dokument dotyczący obchodów “Dni 
Białogardu” był z błędem, gdyż pisze się, że to najatrakcyjniejsza oferta tego lata na 
Pomorzu Środkowych. 
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A. Jaskulski – pytał dlaczego się szydzi z naszych imprez? Nie należy porównywać się do 
innych miast. Uważa, że nie ma lepszej imprezy w tym czasie w okolicy.  

D. Dudkiewicz – stwierdził, że radni traktowani są jak zło konieczne a przedstawiony 
dokument powinien mieć określony kształt. 

L. Wojcinowicz – powiedział, że “Kurier Szczeciński” posiada miesięczny dodatek, który 
ukazuje się w całym województwie, jest wzmianka o Tychowie a nie ma informacji o 
obchodach “Dni Białogardu”. Radny zgłosił wniosek formalny do Komisji Rewizyjnej o 
zbadanie umów dotyczących “Dni Białogardu” z uwzględnieniem stawek kwotowych na 
zespoły muzyczne. 

Przewodniczący Rady – stwierdził, że impreza powinna wiązać się z rocznicą nadania praw 
miejskich a brak nawiązania do tej daty, zachowano elementy życia lokalnego. W informacji 
brak kosztów, terminów i osób odpowiedzialnych. Organizacją obchodów należy zająć się 
wcześniej. W tym celu trzeba jak najszerzej dotrzeć do mieszkańców i ościennych 
miejscowości, nawet organizując komunikację na imprezy. Przewodniczący Rady zgłosił 
sugestię, aby strażnicy miejscy kończyli dyżur 2 godziny później, gdyż po imprezie toczy się 
jeszcze pokątne życie. Należy zwrócić uwagę na stosowanie odpowiedniego języka przez 
wykonawców.  

J. Leszczyk – pytał czego będzie mógł oczekiwać mieszkaniec nie zainteresowany 
proponowaną muzyką? Czy będą ogródki zabaw, prezentacje osiągnięć sportowców? Na 
sesji radny W. Potrzebowski zwracał uwagę na brak zgłoszenia o zabezpieczeniu 
medycznym. Ponadto Radny zgłosił uwagę, że na placu przy ul. Wyspiańskiego jest miękkie 
podłoże i prosił, aby przewidzieć na bieżąco sprzątanie plastików, ewentualnie stłuczonego 
szkła i butelek.  

L. Wojcinowicz - stwierdził, że nie chwalimy się Starówką. Proponował prezentacje teatru 
lalek MARKO po bloku konkursów dla dzieci. Radny pytał dlaczego prezentacja poetów 
białogardzkich odbywa się w Klubie Osiedlowym BSM a nie w muzeum czy “Piwnicy pod 
Jedynką”?                         

Przewodniczący Rady – powiedział, że należało wcześniej zaplanować. Najlepszym miejscem 
organizacji imprez jest rynek Starego Miasta, gdyż jest oświetlenie, toalety, sklepy, muzeum, 
kościół. 

L. Wojcinowicz – pytał co z lokalnymi przedsiębiorcami, czy będą mogli wystawić banery 
reklamowe nieodpłatnie? 

Przewodniczący Rady – stwierdził, że kwestia reklam powinna być w ramach patronatu nad 
imprezą. 

B. Stanczawski – poinformował na przykładzie organizacji mitingów pan Henryk Młynarczyk 
sprzedawał produkt, podpisywał umowę i uzyskiwał środki. Radny stwierdził, że to ambitny 
program, duże przedsięwzięcia. Ponadto nadmienił, że nie wolą radnych jest pozyskiwanie 
środków lecz to zadanie urzędników. Należy wykazać koszty i z tego się rozliczyć oraz 
przekazać całą wiedzę. Powinien być wyróżnik “Dni Białogardu” związany z tradycją 
Białogardu oraz nadaniem praw miejskich. Radny zgłosił uwagę dotyczącą sprzątania na 
bieżąco. 

D. Dudkiewicz – stwierdził, że “Dni Białogardu” powinny jednoczyć mieszkańców, tworząc 
lokalny patriotyzm. Powinnyśmy się chwalić wszystkim.  

Krystyna Drachal-Mostek – uważa, że wszystko jest za późno, gdyż po ubiegłorocznych 
“Dniach Białogardu” powinno być podsumowanie i uwagi na rok następny. Radna pytała 
czy nie dałoby się zmobilizować młodzieży białogardzkiej z klubów, zespołów tanecznych 
oraz harcerzy, przedsiębiorców lokalnych do zaprezentowania się.   

A. Jaskulski – stwierdził, że problem jest w braku zaangażowania z ich strony. 
J. Turnik – pytał, czy nie można Białogardzkiego Ośrodka Kultury włączyć w obchody? 
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Przewodniczący Rady – proponował zorganizować Powiatowy Konkurs Wiedzy o 
Białogardzie oraz np. bajki z elementami historycznymi dotyczącymi Białogardu na rynku 
Starówki, gdyż ludzie tęsknią za lokalnymi historiami.  

L. Wojcinowicz – stwierdził, że nie otrzymał odpowiedzi odnośnie promocji lokalnych 
przedsiębiorców. 

A. Jaskulski – powiedział, że opłaty są ogólnie przyjęte – jeżeli przyjeżdżają z zewnątrz to 
wnoszą opłaty, więc dlaczego miejscowi mieliby mieć inaczej?     

Przewodniczący Rady – uważa, że należy rozważyć zamknięcie ul. Wyspiańskiego i 
wystąpienie do Stowarzyszenia Społeczno-Gospodarczego o zagospodarowanie jej w stoiska 
firmowe.  

A. Jaskulski – odpowiedział, że były już oficjalne pisma w tej sprawie i nikt się nie wywiązał. 
 
Komisja zapoznała się z przedstawionym programem, nie wnosząc innych uwag. 
 
Przewodniczący Komisji poddał pod głosowanie wniosek radnego L. Wojcinowicza o 

zbadanie przez Komisje Rewizyjną umów dotyczących organizacji “Dni Białogardu” 
(wysokość kwot na zespoły muzyczne): 

za-8, przeciw-0, wstrzymało się-2. Wniosek przeszedł. 
 
Ad 4  
W sprawach różnych głos zabrali: 
J. Borkowski – poruszył sprawę dotyczącą nazewnictwa wzgórza przy ulicy Płowieckiej, gdzie 

mieszkaniec stwierdził, że są 3 nazwy oraz pytał o skargę na Burmistrza odnośnie 
postawienia bez zezwolenia kamieni. 

Z-ca Burmistrza – wyjaśnił, że w tej sprawie zgodnie z uchwałą Rady Miejskiej odbywają się 
konsultacje przez głosowanie na karcie i podanie nr pesel oraz złożenie podpisu. Z-ca 
Burmistrza stwierdził, że nie wpłynęła żadna skarga do Urzędu w tej sprawie. 
Na zakończenie Z-ca Burmistrza poinformował, że rozpoczęły się prace termomodernizacji 
SP Nr4, które zakończą się 4.09. br. Ponadto podpisano umowę na boisko prze ul. Batorego 
dla Gimnazjum Nr 2 i ogłoszono przetarg na deszczówkę – zakończenie prac – 15.09 br. 
Złożono również wniosek o wycięcie drzewa, które stanowi przeszkodę pod wylanie ławki 
fundamentowej oraz zamontowanie elementów do kosza i bramki.  

K. Kasperowicz – pytał czy można wykonać na Placu Wolności skrzynkę elektryczną, aby 
podłączyć się do energii przy organizacji imprez?  

Z-ca Burmistrza – odpowiedział, że zajmie się sprawą. 
  
Ad 5 
  Po wyczerpaniu tematyki o godz. 19.55  zakończono posiedzenie Komisji. 
Protokołowała: M.Zimmer 
 
 

Przewodniczący  Komisji  
 
         Janusz  Turnik 
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